
Rada Gminy Raszyn
Radni - Sesja

Protokół nr 38

XXXVIII Sesja w dniu 25 lutego 2021 
Obrady rozpoczęto 25 lutego 2021 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 21:06 tego samego 
dnia.

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków.

Obecni:

1. Jarosław Aranowski
2. Marek Bańburski
3. Krzysztof Będkowski
4. Andrzej Górecki
5. Janusz Hoffman
6. Grzegorz Janiszewski
7. Henryka Koper
8. Ireneusz Koper
9. Ryszard Kowalczyk
10. Elżbieta Kuczara
11. Agata Kuran-Kalata
12. Dariusz Marcinkowski
13. Anna Matracka
14. Rafał Olesiński
15. Sławomir Ostrzyżek
16. Tadeusz Pawlikowski
17. Teresa Senderowska
18. Beata Sulima-Markowska 
19. Ewa Surmacz
20. Wiesław Szustak
21. Andrzej Zawistowski

1. Otwarcie obrad XXXVIII sesji Rady Gminy Raszyn.

Przewodniczący Rady Gminy Raszyn Dariusz Marcinkowski otworzył obrady XXXVIII sesji
witając wszystkie osoby uczestniczące w posiedzeniu.

2. Stwierdzenie quorum.

Przewodniczący  Rady  Gminy  Raszyn  Dariusz  Marcinkowski  poprosił  radnych
o potwierdzenie  obecności  w  programie  E-sesja  a  następnie  stwierdził  quorum.  Potem
powiedział,  że przychyla się do próśb radnych aby sesje rozpoczynały się w późniejszych
godzinach i powiedział, że następna sesja rozpocznie się o 16:00. 

3. Wnioski do porządku obrad.



Radny  A.  Zawistowski  złożył  wniosek  o  zdjęcie  z  porządku  obrad  punktu  14.

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  Janusz  Hoffman
poinformował, że na posiedzeniu komisji opiniowany był projekt uchwały w sprawie nadania
nazw ulicom położonym w Dawidach Bankowych. Został on zaopiniowany pozytywnie.

Kierownik Referatu Geodezji Zbigniew Tokarz poprosił o wprowadzenie do porządku obrad
projektu uchwały, o którym mówił radny J. Hoffman. 

Przewodniczący  Rady  poinformował,  że  zgodnie  z  propozycjami  radnych  następna  sesja
rozpocznie się o godzinie 16:00 w dniu 25 marca. Następnie złożył  wniosek o ograniczenie
czasu  wypowiedzi  podczas  procedowania  poszczególnych  punktów  i  poddał  go  pod
głosowanie.

Głosowano w sprawie:
Na podstawie § 40 punkt 4 Statutu Gminy Raszyn wnoszę o: 1. Czas na uzasadnienie projektu
uchwały przez wnioskodawcę ograniczony jest do 10 minut. 2. Czas wystąpień 
Przewodniczących Komisji Rady oraz Przewodniczących Klubów Radnych ograniczony jest 
do 5 minut. 3. Radny może zabrać głos w sprawie będącej przedmiotem obrad dwa razy z 
ograniczeniem czasowym wystąpienia do 3 minut każde. 4. Czas wypowiedzi „ad vocem” i 
wniosku formalnego ograniczony jest do 1 minuty. 5. W uzasadnionych przypadkach 
Przewodniczący Rady może przedłużyć czas wypowiedzi. 6. Przewodniczący Rady udziela 
głosu osobom spoza Rady w sprawach tematycznie związanych z przedmiotem sesji objętych 
porządkiem obrad nie dłużej niż 3 minuty. . 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (16)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska ,
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (2)
Jarosław Aranowski, Andrzej Górecki
NIEOBECNI (3)
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata

Głosowano w sprawie:
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad punktu 14. 
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (16)
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz 
Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, 
Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska ,
Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (1)
Jarosław Aranowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)



Marek Bańburski
NIEOBECNI (3)
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata
Głosowano w sprawie:
Wniosek o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie nadania nazw ulicom 
położonym na terenie Gminy Raszyn – w punkcie 10. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (18)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
NIEOBECNI (3)
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata
Głosowano w sprawie:
Przyjęcie porządku obrad ze zmianami.
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata 
Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (1)
Jarosław Aranowski
NIEOBECNI (3)
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata

4. Sprawozdanie Wójta z bieżącej działalności.

Wójt  poinformował,  że  cały  czas  wykonywane  jest  szereg  zadań  zgodnie  z  uchwałą
budżetową.  Na  początku  wspomniał  o  realizacji  fazy  projektowej  ścieżek  rowerowych  i
przygotowaniu dokumentacji do wydania decyzji ZRID. Trwają prace przy końcowym etapie
piątej  bazy  porządkowania  gospodarki  wodno-ściekowej  w gminie  Raszyn,  tworzony jest
system  informatyczny  do  zarządzania  siecią.  Zawieszone  zostały  prace  przy  budowie  ul.
Akacjowej i Orzechowej ze względu na niskie temperatury. Trwa również budowa boiska w
Falentach.  Następnie  Wójt  podkreślił,  że  przeprowadzono  postępowanie  i  wyłoniono
wykonawcę oraz podpisano umowę na realizacją ul. Waryńskiego od ul. Zacisze do ul. Trakt
Grocholicki a także na przebudową ul. Olszowej od ul. Wesołej do ul. 19 Kwietnia. Obecnie
trwa etap przygotowania postępowania przetargowego na projektowanie i budowę żłobka w
Raszynie,  na  który  Gmina  Raszyn  otrzymała  dofinansowanie  w  wysokości  3 000 000  zł.
Również  trwają  prace  nad  przygotowaniem  postępowania  przetargowego  na  wyłonienie
wykonawcy  budowy  strażnicy  w  Dawidach  Bankowych.  Na  to  zadanie  Gmina  Raszyn
również  otrzymała  dofinansowanie  w  wysokości  2 000 000  zł.  Ostatecznie  zostały
uzgodnione wszystkie  elementy  umowy z Ministrem Kultury,  Dziedzictwa Narodowego i
Sportu  w  ramach,  których  Gmina  Raszyn  otrzyma  dofinansowanie  z  mechanizmu



finansowego europejskiego obszaru gospodarczego (tzw. środki norweskie). Dofinansowanie
będzie wynosiło 14 500 000 zł i będzie przeznaczone na odbudowę kompleksu Austerii tej
pozostałej części m.in. wozowni, kramów,  poczty. W dalszej kolejności Wójt zaznaczył, że
trwają  prace  projektowe  budowy  ulic:  Rycerska,  Rozwojowa,  Cicha,  Prosta,  Aksamitna,
Wąska, Wiejska, Nadrzeczna. Następnie Wójt poinformował o konkursie w ramach lokalnej
grupy działania Raszyn-Nadarzyn-Michałowice.  Konkurs odbywa się w ramach naboru na
dotacje unijne z programu rozwoju obszarów wiejskich na lata 2014-2020 i przeznaczony na
dofinansowanie  rozpoczęcia działalności gospodarczej. Kontynuując Wójt poinformował, że
dobiega końca długotrwałe zadanie, jakim był proces projektowania i uzyskania decyzji ZRID
na budowę ulicy Miklaszewskiego. Następnie Wójt powiedział,  że zmieniły się przepisy o
zamówieniach publicznych i obecnie trwają prace nad przystosowaniem gminnych projektów
do  nowych  regulacji  prawnych.  Wójt  przedstawił  sytuacje  w  działalności  szkół  podczas
pandemii i powiedział, że jest ona dobra, szkoły działają bez większych utrudnień.  

5. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji.

Przewodniczący Rady, poinformował radnych, że radna B. Sulima-Markowska i radny A. 
Górecki złożyli uwagi do protokołu z XXXV sesji, które zostały uwzględnione. 

Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXXV sesji.
Wyniki głosowania
ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (16)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa
Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Krzysztof Będkowski
BRAK GŁOSU (1)
Sławomir Ostrzyżek
NIEOBECNI (3)
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata

6. Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji.

Przewodniczący Rady, że radna B. Sulima-Markowska złożyła uwagi do protokołu z XXXVI 
sesji, które zostały uwzględnione.

 Głosowano w sprawie:
Przyjęcie protokołu z XXXVI sesji. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, 
Ryszard Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 



Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski
BRAK GŁOSU (1)
Sławomir Ostrzyżek
NIEOBECNI (3)
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata

7. Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/306/2020 z dnia 18 grudnia 2020 roku 
w sprawie w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego 
Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie.

Pełnomocnik Wójta ds. Uzależnień Beata Adamiak prezentując projekt uchwały powiedziała,
że  Wojewoda  Mazowiecki  zakwestionował  zapis  o  powoływaniu  grup  roboczych  przez
przewodniczącego  w uchwale  podjętej  18  grudnia  2020  roku  w sprawie  trybu  i  sposobu
powoływania  i  odwoływania  członków  Gminnego  Zespołu  Interdyscyplinarnego  ds.
Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie. W ustawie jest zapis o tym, że grupy robocze tworzy
zespół interdyscyplinarny. Z tego względu Wojewoda polecił zmianę niewłaściwych zapisów
w uchwale.

Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Profilaktyki  Anna  Matracka
poinformowała,  że zmiany  w uchwale  są  niewielkie  a  pierwotna  uchwała  była omawiana
szczegółowo przed jej podjęciem, projekt uchwały ze zmianami nie był opiniowany przez
komisję.  

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/306/2020 z dnia 18 grudnia 2020 roku w 
sprawie w sprawie trybu i sposobu powoływania i odwoływania członków Gminnego Zespołu
Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie.. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3
Wyniki imienne:
ZA (18)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, 
Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
NIEOBECNI (3)
Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XXXVIII/325/2021

8. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn.

Kierownik Referatu Geodezji Zbigniew Tokarz przedstawił projekt uchwały informując, że
właściciele działek nr 142/8 i nr 143/9 z obrębu Łady,  na których zlokalizowana jest droga
wewnętrzna, wystąpili z wnioskiem o nadanie nazwy tej drodze. Zaproponowano nazwy –
Daktylowa,  Żurawinowa, Rodzynkowa. Proponowane nazwy nie występują na terenie Gminy
Raszyn.



Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  J.  Hoffman
poinformował,  że  komisja  jednogłośnie  zaopiniowała  nazwę  ul.  Daktylowa.  Następnie
odniósł się do następnych dwóch projektów uchwał gdzie komisja pozytywnie zaopiniowała
nazwy ulic: Zachodu Słońca oraz Harfowa i Dzwonkowa wszystkie w Dawidach Bankowych.

Radny M. Bańburski zapytał jakie wymiary mają te ulice. Z. Tokarz odpowiedział, że ulice
mają 8 metrów szerokości.  

Przed głosowaniem sprawdzono quorum gdyż radna H, Koper przybyła na sesję. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - Daktylowa. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XXXVIII/326/2021

9. Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn.

Kierownik Referatu Geodezji Zbigniew Tokarz powiedział, że Właściciele działki nr 96/1 z
obrębu  Dawidy  Bankowe,   na  której  zlokalizowana  jest  droga  wewnętrzna,  wystąpili  z
wnioskiem o nadanie nazwy tej drodze. Zaproponowano nazwy – Zachodu Słońca,  Porannej
Bryzy. Komisja przychyliła się do nazwy Zachodu Słońca.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy położonej na terenie Gminy Raszyn - Zachodu 
Słońca. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XXXVIII/327/2021



10.  Uchwała  w  sprawie  nadania  nazw ulicom położonym na  terenie  Gminy  Raszyn

Kierownik Referatu Geodezji  Zbigniew Tokarz powiedział,  drogi,  o nadanie nazw którym
wnioskowano,  zlokalizowane są na działkach nr 58/25, nr 57/1, nr 58/17-część i nr 58/50-
część z obrębu Dawidy Bankowe, które są własnością Gminy Raszyn. Na posiedzeniu komisji
zaopiniowano nazwy Harfowa (dla ulicy zaznaczonej na zielono na załączniku do projektu
uchwały)  i  Dzwonkowa  (dla  ulicy  zaznaczonej  na  niebiesko  na  załączniku  do  projektu
uchwały). Ulice mają 12 i 8 metrów szerokości.

Radny S.  Ostrzyżek  zapytał  czy  te  drogi  zostały  przekazane  na  rzecz  gminy?  Z.  Tokarz
odpowiedział, że te drogi są już własnością gminy.

Radna  B.  Sulima-Markowska  podkreśliła,  że  teraz  wszystkie  ulice  z  tego  rejonu  będą
nazwane co ułatwi poruszanie się i lokalizację działek.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom położonym na terenie Gminy Raszyn - Dzwonkowa
i Harfowa. 
Wyniki głosowania
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2
Wyniki imienne:
ZA (19)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, 
Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz 
Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
NIEOBECNI (2)
Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XXXVIII/328/2021

11. Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2021.

Przewodniczący Rady poprosił o przejście do zadawania pytań odnośnie zmian w budżecie.

Skarbnik Lilianna  Kłos zgłosiła  autopoprawkę do projektu uchwały w podstawie prawnej
gdyż zmieniła się pozycja w dzienniku ustaw.

Radny  K.  Będkowski  poprosił  żeby  jednak  Pani  skarbnik  przedstawiła  przynajmniej
najistotniejsze planowane zmiany w budżecie na 2021 rok.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Mienia  Komunalnego  Tadeusz  Pawlikowski
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Pani Skarbnik omówiła projekt zmian w budżecie informując, że dochody zostały zwiększone
o 60 000 zł  oraz dokonuje się przesunięcia miedzy paragrafami, które szczegółowo omówiła.
Wydatki  zwiększono  o  3.084.168zł  (wydatki  bieżące  o  639.457zł a  wydatki  majątkowe  o
2.444.711zł.  Powyższe  zmiany  spowodowały  zwiększenie  deficytu  budżetu  o  kwotę  3.024.168zł,



który zostanie sfinansowany przychodami pochodzącymi ze  środków,  które wpłynęły na rachunki
gminy w grudniu 2020r. tj.: 2.000.000zł na strażnicę, 3.000.000 na żłobek, z czego 1.000.000zł to
przychody  2021r  a  pozostałe  2.000.000  stanowić  będzie  przychody  2022r.,  24.168zł  na
dofinansowanie w styczniu 2021r.
Przewodniczący  Rady  poprosił  o  przedstawienie  jak  będzie  wyglądała  treść  umowy  dotycząca
funduszy norweskich. 
Wójt odpowiedział, że umowa na finansowanie ze środków norweskich zawiera podział na dwa
elementy. Jeden z elementów są to tzw. twarde inwestycje związane z odbudową renowacją
elementów Austerii,  a  drugim elementem są  tzw.  projekty  miękkie,  które  są  realizowane
razem z partnerami norweskimi. Wójt przytoczył treść umowy o działaniach miękkich. 

Radny  S.  Ostrzyżek  zauważył,  że  paragraf  5  uchwały  nie  posiada  pełnej  treści,
prawdopodobnie  brakuje informacji o załączniku.

Skarbnik przyznała,  że na końcu brakuje sformułowania „określa załącznik nr 1 niniejszej
uchwały”. 

Przed głosowaniem Przewodniczący Rady poprosił radnych o potwierdzenie obecności.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmian w budżecie na rok 2021 wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (18)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz 
Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, 
Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej 
Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Agata Kuran-Kalata
Uchwała nr XXXVIII/329/2021

12. Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata
2021-2030.

Pani Skarbnik na wstępie zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały w podstawie prawnej
gdyż zmieniła się pozycja w dzienniku ustaw. Następnie wyjaśniła, że 24 lutego 2021 Wójt
wydał  zarządzenie  w sprawie  zmian w budżecie  na rok 2021 jednak nie  wpływa ono na
zmiany  w  WPF.  Później  powiedziała,  że  projekt  uchwały  o  zamianach  w  WPF  jest
odzwierciedleniem zmian wprowadzonych do budżetu. Szczegółowo omówiła zmiany. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Inwestycji  i  Mienia  Komunalnego  T.  Pawlikowski
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Raszyn na lata 2021-
2030 wraz z autopoprawką. 
Wyniki głosowania
ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0



Wyniki imienne:
ZA (12)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Janusz Hoffman, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, 
Tadeusz Pawlikowski, Ewa Surmacz, Wiesław Szustak
PRZECIW (1)
Krzysztof Będkowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (7)
Grzegorz Janiszewski, Henryka Koper, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Teresa 
Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Andrzej Zawistowski
BRAK GŁOSU (1)
Andrzej Górecki
Uchwała nr XXXVIII/330/2021

13. Uchwała w sprawie zwolnienia z opłaty z tytułu korzystania ze zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych należnych w 2021 roku.

Przewodniczący  Rady  poprosił  Panią  Skarbnik  o  wyjaśnienie  czy  ewentualne  podjęcie
uchwały w sprawie zwolnienia z opłaty z tytułu korzystania ze zezwoleń na sprzedaż napojów
alkoholowych należnych w 2021 roku oraz uchwały w sprawie zwolnienia na terenie Gminy
Raszyn od podatku od nieruchomości od gruntów, budynków i budowli lub ich części dla
grup  przedsiębiorców,  których  płynność  finansowa  uległa  pogorszeniu  w  związku  z
ponoszeniem negatywnych  konsekwencji  ekonomicznych  w powodu COVI-19 spowoduje
konieczność wprowadzania zmian w budżecie?

Radny K. Będkowski zgłosił, że w głosowaniu nad uchwałą o zmianach w WPF pomylił się i
zagłosował przeciw a jego intencją było głosować za. Nie wnosi o ponowne głosowanie ale
prosi aby ta informacja znalazła się w protokóle z sesji.

Radny A. Zawistowski powiedział, że podczas komisji zadał pytanie kiedy i na jakiej zasadzie
nastąpi  wprowadzenie  do  budżetu  zmian  wynikających  z  ewentualnego  podjęcia  uchwał.
Skarbnik odpowiedziała, że nastąpi to na następnej sesji przy wprowadzaniu kolejnych zmian
w budżecie.

Przewodniczący  Rady  ogłosił  10  minut  przerwy.  Po  przerwie  poprosił  radnych  o
potwierdzenie  obecności  a  następnie  stwierdził  quorum  i  wznowił  obrady.  Przeszedł  do
omawiania projektu uchwały, przygotowanego przez klub radnych Wspólnota Gminy Raszyn.

Projekt  uchwały  zreferował  radny A.  Zawistowski.  Na wstępie  poinformował,  że  zgłasza
autopoprawki  do  projektu  uchwały  zgodnie  z  sugestiami  radcy  prawnego.  Następnie
powiedział, że podjęcie projektu uchwały obejmie 23 podmioty, z których wpływ do budżetu
to c.a.  35 000 zł.  Do stycznia  do gminy wpłynęło 23 045 zł  i  ta  kwota  będzie podlegała
zwrotowi  gdyż  uchwała  będzie  obowiązywać  od  1  stycznia  2021.  Zaznaczył,  że  gmina
powinna w miarę możliwości pomagać przedsiębiorcom najbardziej poszkodowanym przez
pandemię czyli branży gastronomicznej i hotelarskiej. 



Radca prawny Katarzyna Karpeta-Cholewa zasugerowała aby w uzasadnieniu wprowadzić
wzmiankę o potrzebie wejścia w życie uchwały z wsteczną mocą obowiązywania. Radny A.
Zawistowski poprosił o potraktowanie tego rozszerzenia uzasadnienia jako autopoprawkę. 

Radna B. Sulima-Markowska w ramach uściślenia zaznaczyła, że projekt uchwały obejmuje
miejsca  sprzedaży  alkoholu  z  możliwością  spożycia  go  na  miejscu  (w  lokalach
gastronomicznych) a nie sklepy detaliczne. 

Kierownik referatu Podatków, Opłat Lokalnych i Ewidencji Działalności Gospodarczej Beata
Sosnowska-Cabaj  przedstawiła  sposób  płatności  przez  przedsiębiorców  dokonujących
sprzedaży  napojów  alkoholowych.  Przedsiębiorcy  są  zobowiązani  do  31  stycznia  złożyć
oświadczenia,  które  wykazują  wartość  sprzedaży,  za  ubiegły  rok.  Naliczoną  opłatę
przedsiębiorca płaci do 31 stycznia i 30 września. Planowane wpływy na rok 2021 wynoszą
35 000 zł, wpłacono już nieco ponad 25 000 zł. 

Radny  S.  Ostrzyżek  poprosił  o  dane  dotyczące  liczby  przedsiębiorstw  z  branży
gastronomicznej, które zamknęło lub zawiesiło działalność z powodu pandemii. 

Kierownik  B.  Sosnowska-Cabaj  podpowiedział,  że  do  tej  pory  2  podmioty  wystąpiły  o
wygaszenie działalności. 

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zwolnienia z opłaty z tytułu korzystania z zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych należnych w 2021 roku z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (17)
Marek Bańburski, Andrzej Górecki, Grzegorz Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard 
Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz Marcinkowski, Anna Matracka, 
Rafał Olesiński, Sławomir Ostrzyżek, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, Beata 
Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Jarosław Aranowski, Krzysztof Będkowski, Janusz Hoffman
BRAK GŁOSU (1)
Henryka Koper
Uchwała nr XXXVIII/331/2021

14.  Uchwała  w  sprawie  zwolnienia  na  terenie  Gminy  Raszyn  od  podatku  od
nieruchomości  od  gruntów,  budynków  i  budowli  lub  ich  części  dla  grup
przedsiębiorców,  których  płynność  finansowa  uległa  pogorszeniu  w  związku  z
ponoszeniem  negatywnych  konsekwencji  ekonomicznych  w  powodu  COVI-19.

Radna T. Senderowska poinformowała, że Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej przygotował
projekt uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości. Przygotowanie projektu
uchwały zostało podyktowane trwającym stanem epidemii na terenie całego kraju a co za tym
idzie ograniczenie działalności przedsiębiorców  z niektórych branż. Z tego powodu pewne
grupy przedsiębiorców wpadły w kłopoty finansowe i utraciły płynność finansową. Następnie
radna zgłosiła autopoprawki w treści uchwały oraz w uzasadnieniu, które zostały uzgodnione
z Panią Kierownik B. Sosnowską-Cabaj oraz radcą prawnym. Na koniec przypomniała, że w
maju 2020 roku został  podjęta uchwała w podobnej sprawie jednak nikt nie skorzystał ze



zwolnień.  Zaznaczyła  również,  że  klub  KO  składał  szerszy  projekt  uchwały  w  sprawie
zwolnień od podatku jednak nie został on podjęty. Poprosiła aby po podjęciu uchwała została
rozpowszechniona wśród jak najszerszej liczby przedsiębiorców. 

Przewodniczący  Komisji  Budżetu,  Inwestycji  i  Mienia  Komunalnego  T.  Pawlikowski
poinformował, że komisji zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Przewodniczący Rady poprosił o zmianę podpunktu 3 w punkcie 1 paragrafu 1 na działalności
ujęte  w PKD 93.13.Z oraz PKD 85.51.Z czyli  działalność  związanej  z  poprawą kondycji
fizycznej. 

Radna T. Senderowska zgodziła się na wprowadzenie zaproponowanych zmian. 

Radca prawny zwróciła uwagę, że wszyscy trzej wnioskodawcy muszą wyrazić zgodę. 

Radny W. Szustak wyraził  zgodę na zmiany i zapytała czy pod zaproponowane dziedziny
podlegały będą m.in. siłownie w Jankach?

Kierownik  B.  Sosnowska-Cabaj  nie  potrafiła  dokładnie  określić  ale  zaznaczyła,  że  jeżeli
chodzi  o  przedsiębiorców  z  Centrum  Handlowego  w  Jankach  to  większość  z  nich  ma
przeważający kod PKD polegający na wynajmie więc prawdopodobnie siłownia nie będzie
korzystała z ulgi. 

Przewodniczący Rady zaproponował  bardziej  uniwersalny  zapis  zawarty  w PKD 93.11.Z.
Poprosił o opinię radną T. Senderowską. 

Radna T. Senderowska powiedziała, że trudno jej się odnieść do zaproponowanej zmiany.

Radny  A.  Zawistowski  zapytał  radcy  prawnego  czy  można  wprowadzić  zaproponowane
zmiany do projektu uchwały.

Radca  prawny  powiedziała,  że  można  wskazać  te  działalności,  które  zostały  ujęte  w
Rozporządzeniu Ministra. 

Odbyła się dyskusja na temat możliwości ujęcia wskazanych działalności w uchwale.

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy na wyjaśnienia.

Po przerwie  poprosił  radnych o potwierdzenie  obecności  a  następnie  stwierdził  quorum i
wznowił obrady.

Radca prawny powiedziała, że można ująć wskazane kody PKD w uchwale. 

Radny G.  Janiszewski,  jako kolejny  z  wnioskodawców  wyraził  zgodę na  wprowadzenie
zmian.

Radny S. Ostrzyżek wyraził  wątpliwość co do słuszności podjęcia uchwały gdyż radna T.
Senderowska w swojej wypowiedzi stwierdziła, że poprzednia uchwała przygotowana przez
grupę innych radnych była zła.  W ten sposób zniechęciła  go do głosownia za.  Zapytał  w
jakim zakresie ta obecnie zaproponowana uchwała jest lepsza od poprzedniej.



Radna T.  Senderowska powiedziała,  że zaproponowany projekt  uchwały przygotowany w
2020 roku przez radnych Klubów PO i WGR był dobry gdyż podobne uchwały podejmowały
inne gminy i  skutkowało to realną pomocą dla przedsiębiorców. Zawierała  oprócz branży
gastronomicznej, hotelarskiej i poprawiającej kondycję fizyczną również inne branże.

Radny J. Aranowski również wyraził zdanie, że nabrał wątpliwości do zasadności podjęcia
uchwały.  Zaznaczył,  że  nie  wiemy  jaki  skutki  finansowe  spowoduje  zmiana  grup
przedsiębiorców zaproponowana przez  Przewodniczącego  Rady.  Poprosił  o  odpowiedź na
pytanie ile jest takich podmiotów.

Przewodniczący  Rady  wyjaśnił,  że  zaproponował  zmiany  ponieważ  w  pierwotnej  wersji
projektu uchwały był wskazany kod PKD gdzie nie ma w Gminie Raszyn żadnego podmiotu.

Kierownik B. Sosnowska-Cabaj powiedziała, że jeśli chodzi o kod PKD 93.13.Z to w Gminie
Raszyn jest  około 50 zarejestrowanych podmiotów,  z  których 5 lub  6 podmiotów będzie
mogło skorzystać ze zwolnienia. Jeśli chodzi o kod PKD 85.15.Z to w Gminie Raszyn jest 15
podmiotów.

Przewodniczący Rady zaznaczył, że zmiany są dokonywane w celu przedstawienia realnej
pomocy przedsiębiorcom a nie wpisywania branży, która nie istnieje w Gminie Raszyn.

Radny M. Bańburski wyraził opinię, że podczas dyskusji nabrał wątpliwości co do podjęcia
uchwały ponieważ, padła nazwa firmy w kontekście wyeliminowania jej z pomocy. Uważa,
że jest  to  kategoryzowanie  firm po nazwie  a  nie  po działalności.  Dodał,  że  firma ta  jest
głównym sponsorem „Biegu Raszyńskiego”.

Radna  B.  Sulima-Markowska  podkreśliła,  że  firma  ta  została  przywołana  nie  w  celu
eliminacji jej ale w kontekście tego, że jest to firma wynajmująca. 

Kierownik B. Sosnowska-Cabaj potwierdziła, że wskazana firma jest jedynie podnajmującym
lokal w CH Janki. Dodała, że w CH Janki jest 5 dużych podmiotów, których przeważającym
PKD jest wynajem. 

Radny  A.  Górecki  zwrócił  uwagę  na  brak  informowania  przedsiębiorców  o  poprzedniej
uchwale.  Poprosił  aby  dotrzeć  z  informacją  o  tej  uchwale  do  jak  największej  liczby
przedsiębiorców.

Radny  A.  Zawistowski  powiedział,  że  zadaniem  radnych  jest  wprowadzenie  zapisów
zgodnych z prawem dlatego firmy prowadzące działalność opierające się na wynajmie nie
mogą  skorzystać  z  pomocy.  Następnie  radny  wskazał  na  błędy  w  uchwale  z  2020.  Po
pierwsze obejmowała ona okres 3 miesięcy do kwietnia do czerwca. Po drugie firmy usiały
wykazać, że wcześniej miały pogorszoną sytuacje finansową. 

Wójt wskazał, że przyczyną nieskorzystania ze zwolnienia z podatku od nieruchomości jest
fakt,  iż  większość  przedsiębiorców  z  branży  gastronomicznej  czy  poprawiającej  kulturę
fizyczną  prowadzi  działalność  w  lokalach  wynajętych.  Dlatego  nie  mogą  skorzystać  z
pomocy.  Dodatkowo  wskazał,  że  Gmina  Raszyn  od  co  najmniej  11  lat  dotuje  małe
przedsiębiorstwa.  Gmina  przez  to  nie  otrzymuje  co  roku  c.a.  2 000 000  zł  z  podatku  od
nieruchomości, w wyniku stosowanych obniżek ad kwot maksymalnych.

Radny  K.  Będkowski  nawiązał  do  zarzutów  radnej  T.  Senderowskiej  skierowanych  pod
adresem radnych,  którzy w ubiegłym roku podjeli  podobną uchwałę.  Taka postawa dzieli



radnych i  radę.  Wyraził  wątpliwości  co  do zasadności  podjęcia  uchwały.  Uważa,  że  taka
dyskusja jak ma miejsce powinna odbyć się na posiedzeniu komisji a nie na sesji.

Radny  R.  Kowalczyk  poprosił  o  wyjaśnienie  czy  w  projekcie  uchwały  jest  konkretnie
napisane,  że przedsiębiorca  musi być właścicielem gruntu,  musi  płacić  podatki  na terenie
Gminy Raszyn i prowadzić działalność na terenie Gminy Raszyn.

Kierownik B. Sosnowska-Cabaj wyjaśniła, że została zgłoszona autopoprawka w paragrafie 1
mówiąca  o  tym,  że  ulga  dotyczy  przedsiębiorców  będących  podatnikami  podatku  od
nieruchomości działalności gospodarczej. 

Sołtys Janek Jerzy Rzepka wypowiedział się w kwestii udzielania pomocy przedsiębiorcom.
Powiedział, że rozmawiał z przedsiębiorcami, którzy aby otrzymać pomoc w zeszłym roku
musieli  wypełnić bardzo dużo dokumentów i podać wiele szczegółów prowadzenia swojej
działalności. Zaznaczył, że formularz powinien być najprostszy. 

Radny  A.  Zawistowski  złożył  wniosek  formalny  o  zakończenie  dyskusji  i  przejście  do
głosowania projektu uchwały wraz z autopoprawkami.

Głosowano w sprawie:
Wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania projektu uchwały. 
Wyniki głosowania
ZA: 15, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (15)
Marek Bańburski, Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz 
Janiszewski, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Dariusz Marcinkowski, 
Rafał Olesiński, Teresa Senderowska, Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław 
Szustak, Andrzej Zawistowski
PRZECIW (3)
Jarosław Aranowski, Henryka Koper, Tadeusz Pawlikowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Agata Kuran-Kalata, Anna Matracka, Sławomir Ostrzyżek

Głosowano w sprawie:
Uchwała w sprawie zwolnienia na terenie Gminy Raszyn od podatku od nieruchomości od 
gruntów, budynków i budowli lub ich części dla grup przedsiębiorców, których płynność 
finansowa uległa pogorszeniu w związku z ponoszeniem negatywnych konsekwencji 
ekonomicznych w powodu COVI-19 wraz z autopoprawkami. 
Wyniki głosowania
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (18)
Krzysztof Będkowski, Andrzej Górecki, Janusz Hoffman, Grzegorz Janiszewski, Henryka 
Koper, Ireneusz Koper, Ryszard Kowalczyk, Elżbieta Kuczara, Agata Kuran-Kalata, Dariusz 
Marcinkowski, Anna Matracka, Rafał Olesiński, Tadeusz Pawlikowski, Teresa Senderowska, 
Beata Sulima-Markowska , Ewa Surmacz, Wiesław Szustak, Andrzej Zawistowski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Jarosław Aranowski, Marek Bańburski, Sławomir Ostrzyżek
Uchwała nr XXXVIII/332/2021



15. Uchwała w sprawie zmiany zasad przyznawania i wysokości diet radnych Gminy 
Raszyn. (punkt zdjęto z porządku obrad)

Punkt zdjęto z porządku obrad.

16. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Raszyn na rok 2021.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  R.  Kowalczyk  na  wstępie  podsumowując  2020  rok
powiedział,  że  podczas  kontroli  Centrum  Sportu  Raszyn  równolegle  była  prowadzona
kontrola  NIK. Podkreślił,  że poprosił  o protokół z tej  kontroli  i  poprosił  panią Katarzynę
Klimaszewską  Dyrektor  CSR  Raszyn  o  przedstawienie  szanownej  Radzie  wyników  tej
kontroli.

Dyrektor  Centrum  Sportu  Raszyn  Katarzyna  Klimaszewska  wyjaśniła,  że  kontrola  NIK
rozpoczęła się pod koniec sierpnia i trwała pół roku. NIK, 3 lutego 2021 roku przekazała do
CSR  wstępne  ustalenia  pokontrolne  zgodnie  z  treścią  uchwały  komisji  rozstrzygającej
Najwyższej Izby Kontroli z dnia 19 stycznia 2021 roku. Najwyższa Izba Kontroli delegatura
w  Warszawie  przeprowadziła  zaplanowaną  na  2020  rok  kontrolę  wybranych  miastach
gminach,  które  w 2018 roku otrzymały  dofinansowanie w ramach programu inwestycji  o
szczególnym  znaczeniu  dla  sportu  z  Ministerstwa  Sportu  i  Turystyki.  CSR  otrzymało
dofinansowanie w wysokości  7 000 000 zł.  Następnie dyrektor szczegółowo opisała cel i
zakres kontroli. Odczytała pierwszy akapit protokołu pokontrolnego, w którym stwierdzono,
że  gmina prawidłowo i terminowo realizowała zadania inwestycyjne pod nazwą „Budowa
wielofunkcyjnej  hali  sportowej  z  halą  do  podnoszenia  ciężarów  przy  Gminnym Ośrodku
Sportu”.  Dyrektor  wskazała  na  niewielkie  uchybienie  polegające  na  nieegzekwowaniu  od
Polskiego Związku Podnoszenia ciężarów harmonogramu, wykorzystania hali sportowej co
było  w umowie.  Jeszcze  w czasie  trwania  kontroli  wprowadzono  działania  naprawcze  w
postaci  aneksu  do  umowy.  Stwierdzono,  że  ta  nieprawidłowość  ta  nie  ma  wpływu  na
realizację zadania inwestycyjnego oraz gospodarne wydatkowanie środków finansowych. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjne  przedstawił  plan  Komisji  Rewizyjnej  na  2021  rok  i
poprosił o jego przyjęcie przez Radę. 

1. Analiza i ocena sprawozdania z wykonania budżetu gminy za rok 2020 wraz
ze sporządzeniem wniosku do Rady Gminy Raszyn w sprawie absolutorium dla
Wójta Gminy Raszyn.
2. Zasadność skarg wnoszonych w latach 2018, 2019 i 2020 przez Związki
Zawodowe Pracowników Socjalnych w Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w
Raszynie w szczególności w zakresie podnoszonych przez te związki zarzutów
o: 
- dyskryminacji 
- nierównym traktowaniu 
- mobbingu 
- agresywnych zachowaniach
3. Kontrola CKR w zakresie wykonania zaleceń pokontrolnych komisji
Rewizyjnej. 
4. Kontrola realizacji przez Świetlicę Środowiskową "Świetlik" w Rybiu zadań



wynikających z rozdziału II Statutu "Świetlik" w latach 2015-2020.

Przewodniczący Rady wyraził wątpliwość co do kontroli  Świetlicy Środowiskowej w Rybiu.
Uważa, że placówka działa poprawnie i nie widzi uchybień. Zdarzył się incydent ze skargą na
panią kierownik świetlicy ale oprócz tego świetlica dobrze realizuje swoje zadania. 

Radna  B.  Sulima-Markowska  zaznaczyła,  że  świetlica  nie  była  w  ostatnim  czasie
kontrolowana. 

Przewodniczący Rady powiedział, że placówka była kontrolowana na jego wniosek.

Radny J. Hoffman podkreślił, że podczas komisji był przeciwny kontroli świetlicy. Uważa, że
na ten rok została przełożona kontrola GOPS-u. Poza tym pandemia nadal trwa i nie da się
przewidzieć czy uda się zrealizować wszystkie zaplanowane kontrole. 

Radny  S.  Ostrzyżek  podzielił  zdanie  radnych,  którzy  uważają,  że  plany  pracy  komisji
Rewizyjnej jest dość duży a  kontrole mają szeroki zakres będą czasochłonne. Plan będzie
trudny do zrealizowania w trakcie pandemii.

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  powiedział,  że  kontrola  świetlicy  odbyła  się  na
przełomie 2017 i 2018 roku i nie stwierdzono żadnych uchybień. 

Radny J. Aranowski powiedział, że każdy mógł zgłosić swoje uwagi do planu i teraz należy
demokratycznie przyjąć plan, który przyjęła komisja. 

Radna B. Sulima-Markowska uważa, że na koniec roku zawsze można przełożyć kontrole na
przyszły rok, poprosiła o przyjęcie planu w takiej formie jak został zaprezentowany.

Radny A. Górecki pokreślił, że jeżeli członkowie Komisji Rewizyjnej wyrażają wole pracy
podczas kontroli to należy to uszanować. Dodatkowo stwierdził, że kontrola jest pozytywnym
elementem prowadzonym w celu polepszenia pracy jednostek.

Radna  T.  Senderowska  wyraziła  wolę  pracy  w  Komisji  Rewizyjnej  i  przeprowadzenia
kontroli i dlatego poprosiła o przyjęcie planu pracy zgodnie z wola komisji. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zaproponował aby ograniczyć zakres czasowy kontroli
w świetlicy do roku 2019 i 2020 oraz do punktu 1 z rozdziału II Statutu "Świetlik".

Radny S. Ostrzyżek powiedział, że to Rada Gminy przyjmuje plan pracy Komisji Rewizyjnej.
Komisja jest tylko komórką,  która ten plan przygotowuje  a później  realizuje,  dlatego też
dyskusja jest potrzebna.

Radny A. Zawistowski zapytał czy radne T. Senderowska i B. Sulima-Markowska są w stanie
przeprowadzić kontrolę w świetlicy.

Obie radne potwierdziły, że jeżeli zostaną wybrane do zespołu kontrolnego to przeprowadzą
kontrolę. 

Przewodniczący  Rady  poprosił  pracownika  biura  rady  o  sprawdzenie  kiedy  odbyła  się
kontrola  świetlicy.  Pracownik  biura  rady przekazał  informację,  że  kontrola  odbyła  się  na
koniec 2017 roku, podsumowanie tej kontroli odbyło się w grudniu 2017 roku. 
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17.  Sprawozdanie  Przewodniczących  komisji  stałych  z  bieżącej  działalności.

Przewodniczący Komisji Budżetu, Mienia Komunalnego i Inwestycji  Tadeusz Pawlikowski
poinformował, iż komisja opiniowała projekty uchwał na sesję.

Przewodniczący  Komisji  Planowania  Przestrzennego  i  Inwentaryzacji  Janusz  Hoffman
poinformował, że komisja obradowała trzy razy. Pierwszy raz w ramach połączonej komisji z
komisją  Oświaty,  Kultury  i  Dziedzictwa  Narodowego  i  Komisją  Rolnictwa,  Ochrony
Środowiska i Porządku Publicznego, na której odbyła się rozmowa z ITP w Falentach. Drugi
raz  Komisja  omawiała  wnioski  o  zmianę  planu  zagospodarowania  przestrzennego,  które
wpłynęły w latach 2010-2019. Trzeci raz Komisja opiniowała uchwały na sesję i rozmawiała
o działkach przy ul. Cichej w Rybiu.

Przewodniczący  Komisji  Kultury  Fizycznej,  Sportu  i  Współpracy  z  Organizacjami
Pozarządowymi Ireneusz Koper powiedział, że komisji nie obradowała między sesjami.

Przewodnicząca  Komisji  Zdrowia,  Spraw  Społecznych  i  Profilaktyki  Anna  Matracka
poinformowała,  że  komisja  nie  obradował  między  sesjami.  Poinformowała,  że
prawdopodobnie  niedługo  odbędzie  się  posiedzenie  komisji  w  sprawie  opiniowanie
wieloletniego programu mieszkaniowego.

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego Jarosław
Aranowski  powiedział,  że  komisja  spotkała  się  w  ramach  połączonej  komisji  z  komisją
Oświaty, Kultury i Dziedzictwa Narodowego i Komisją Rolnictwa, Ochrony Środowiska i
Porządku Publicznego, na której odbyła się rozmowa z ITP w Falentach.

Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej   Ryszard Kowalczyk  poinformował,  że komisja  nie
obradowała między sesjami.

Przewodnicząca Komisji Skarg Wniosków i Petycji Ewa Surmacz powiedziała, że komisja
nie obradowała między sesjami.



18. Sprawy różne.

Katarzyna  Klimaszewska  jako  radna  powiatu  pruszkowskiego  przekazał  informację,  że
odbyło  się  spotkanie  powiatu  pruszkowskiego  i  gminy  Raszyn.  Tematem  spotkania  była
budowa ronda oraz rozbudowa skrzyżowania przy figurce w pasie ul. Długiej w Ładach oraz
przebudowa drogi  od  ulicy  Za  Olszyną  do  ulicy  długiej  w  Ładach.  Powiat  Pruszkowski
wykonał  dokumentację  oraz posiada projekt na budowę oraz decyzję ZRID, łączna kwota
inwestycji  to  2 453 000  zł.  Na  marcowej  sesji  powiatu  to  zadnie  inwestycyjne  zostanie
wprowadzone  do  budżetu.  Celem  spotkania  było  wypracowanie  współpracy  w  ramach
finansowania  ponieważ  zwyczajem  jest,  że  gminy  dofinansowują  inwestycje  powiatu  na
terenie swoje gminy w wysokości 30 % kosztów. 

Radny T. Pawlikowski odczytał oświadczenie dotyczące wypowiedzi na poprzedniej sesji o
utracie pracy z powodu artykułu na jego temat w lokalnej gazecie „Nasza Strefa”.

Radny A. Zawistowski zapytał kiedy wykonawca wejdzie z pracami na ul. Waryńskiego.

Wójt odpowiedział,  że wykonawca został w prowadzony na plac budowy, obecnie jest na
etapie zatwierdzania tymczasowej organizacji ruchu. W momencie kiedy warunki pogodowe
pozwolą rozpoczną się prace.

Radny A. Zawistowski poprosił o informacje na temat wykorzystywania drona.

Zastępca Wójta M. Kucharski powiedział, że dron uległ awarii i obecnie jest w naprawie. Jeśli
chodzi o kontrolę palenia w piecach to wszystkie zgłoszenia i podejrzenia są sprawdzane.

Radny A. Zawistowski poprosił o informacje na jakim etapie jest przekazywanie budynku
Centrum Medycznego. 

Wójt  poinformował,  że  zostało  wysłane  pismo do  Miasta  Stołecznego  Warszawy w celu
spotkania się i przekazania budynku. Wójt wyraził nadzieje, ze w przyszłym tygodniu dojdzie
do takiego spotkania. 

Radny A. Zawistowski zapytał na jakim etapie jest uruchomienie gminnego monitoringu?

Zastępca Wójta powiedział, że w ciągu trzech tygodni powinien zostać ogłoszony przetarg.
Do komendy w Raszynie został podłączony światłowód. 

Radny J.  Aranowski  poruszył  kwestię  organizacji  pracy rady.  Podziękował,  za późniejszą
godzinę rozpoczęcia następnej sesji.  Wyraził  zdanie, że jest przeciwny ograniczaniu czasu
wypowiedzi  radnym.  Podał  przykład  radnej  T.  Senderowskiej,  która  jako  przedstawiciel
wnioskodawców projektu uchwały wypowiadała się długo ale merytorycznie i takiej osobie
nie  powinno  się  ograniczać  wypowiedzi.  Następnie  przypomniał,  że  jakiś  czas  temu
proponował stworzenie regulaminu pracy rady. 

Radny  A.  Zawistowski  powiedział,  że  większość  gmin  kwestie  regulaminu  pracy  rady
umieszcza  w  statutach.  Przypomniał,  że  wnosił  o  powołanie  komisji  statutowej,  która
dopracowała by wszystkie kwestie w statucie. 

Radna A. Matracka, w nawiązaniu do pory rozpoczynania sesji, zaprezentowała zdanie, że
trzeba wziąć pod uwagę osoby, które idą do do pracy następnego dnia po sesji muszą wstać
bardzo wcześnie rano, a sesje trwają zwykle do bardzo późnych godzin nocnych.



Przewodniczący  Rady  podziękował  za  pracę  na  dzisiejszej  sesji  Pani  radcy  prawnemu  i
pożegnał ją.

Dyskutowano na temat godzin rozpoczęcia sesji i przebiegu sesji. 

Radna B. Sulima-Markowska zapytała na jakim etapie jest realizacja ul. Miklaszewskiego.
Wójt odpowiedział, że mówił o tym w sprawozdaniu.

Radna B.  Sulima-Markowska poruszyła  temat  ul.  Jeżynowej  w Laszczkach.  Ulica  jest  w
bardzo złym stanie i ponieważ jest nieutwardzona to w czasie roztopów jest zalewana przez
rów i ciężko poruszać się po niej. Zaznaczyła, że mieszkańcy wielokrotnie zgłaszali problem
do urzędu. Zapytała czy gmina podejmie jakieś działania w tej kwestii.

Wójt powiedział,  że jest to bolączka wszystkich nie urządzonych dróg w czasie roztopów.
Zapewnił,  że  woda  doraźnie  zostanie  wypompowana  i  sprawdzi  sytuacje.  W  kwestii
odwodnienia działa spółka wodna, która jest odpowiedzialna za melioracje i drożność rowów.

Radna  B.  Sulima-Markowska  poinformowała,  że  pojawiło  się  zaproszenie  do  udziału  w
programie  Narodowego  Instytutu  Dziedzictwa,  dotyczącego  wsparcia  przy  realizacji
projektów rewitalizacji. Zaproponowała aby tym programem objąć zabytki w Falentach i aby
wypełnić ankietę.

Wójt wyraził wolę wypełnienia ankiety.

Rany M. Bańburski zapytał Wójta w imieniu mieszkańców  czy w tym roku jest planowana
budowa kanalizacji w ulicy Kamykowej. 

Wójt zaznaczył, że projekt jest gotowy. Z chwilą kiedy dopracowane zostaną struktury urzędu
zamówień  publicznych  do  nowej  ustawy  zostanie  ogłoszony  przetarg  na  wykonanie
kanalizacji. 

Radna H. Koper przekazała informację od radnej Agaty Kuran-Kalaty, że SZPZLO Ochota
rozpoczęło  zapisy  na  szczepienia  przeciw  COVID-19  w  Centrum  Medycznym  przy  ul.
Pruszkowskiej. Następnie zapytała jaka jest sytuacja z działką gminną przy ul. Pruszkowskiej.

Wójt odpowiedział,  że Gmina Raszyn ma znaczną własność tej działki. Na tej działce stoi
budynek mieszkalny i żeby uczynić działkę bardzie funkcjonalną trzeba by było zapewnić
mieszkanie osobom tam mieszkającym. 

Radna H. Koper zapytała kiedy rozpoczną bieżące naprawy dróg.

Wójt odpowiedział, że już w przyszłym tygodniu ruszy naprawa nawierzchni dróg i łatanie
dziur.

Radna  T.  Senderowska  odpowiedziała  sołtysowi  Janek,  że  załącznik  do  uchwały  czyli
formularz  jest  zaciągnięty  z  Ministerstwa  i  jest  on  bardzo  uproszczony  i  zachęciła  do
korzystania z pomocy. Następnie powiedział, że nie otrzymała dokumentów, o które prosiła
na  poprzedniej  sesji  w  sprawie  przekazania  Centrum  Medycznego.  Poprosiła  również  o
informację  ilu  przedsiębiorców  skorzystało  w  2020  roku   z  umorzenia  podatku  od
nieruchomości oraz ilu przedsiębiorców skorzystało w 2020 roku z możliwości rozłożenia na
raty podatku od nieruchomości.



Wójt  stwierdził,  że  dokumenty  o  które  prosiła  radna  T.  Senderowska  zostały  wysłane.
Kontynuując Wójt przypomniał, że sprawozdanie z udzielonych ulg dot. umorzenia podatku
lub rozłożenia na raty jest corocznie publikowane i umieszczane na tablicy ogłoszeń. 
Radna T. Senderowska zapytała na czym polega pomoc przedsiębiorcom obejmująca kwotę
2 000 000 zł.

Wójt odpowiedział, że mali przedsiębiorcy, którzy prowadzą działalność  w lokalu do 1000
metrów  kwadratowych  mają  niższe  stawki  podatku  od  nieruchomości  niż  więksi
przedsiębiorcy.  Różnica w przychodach z tego tytułu z podatku od nieruchomości wynosi
właśnie 2 000 000 zł.

Radny A. Górecki wyraził zdanie, że ograniczanie czasu wypowiedzi radnych jest porażką
samorządu  Gminy  Raszyn.  Potem  zapytał  Wójta  kiedy  zostanie  ogłoszony  przetarg  na
kanalizację deszczową ul. Małej. 

Wójt odpowiedział, że jak tylko struktura urzędu zostanie dostosowana do nowej ustawy o
zamówieniach  publicznych zostanie  ogłoszony przetarg  na wykonanie projektu kanalizacji
deszczowej w ul. Małej. 

Radny A. Górecki zapytał czy zostały poczynione jakiś działania w sprawie uzyskania kwoty
125 000 zł od Miasta Pruszków na dofinansowanie kursowania linii R1.

Zastępca Wójta powiedział, że prawnicy przygotowują postępowanie w tej sprawie. 

Radny A.  Górecki  poprosił  również  o przygotowanie  sprawozdania  z  wykonania  kontroli
próbek popiołu.

Zastępca Wójta powiedział, że w tym celu zostanie zwołana komisja i wszystkie informacje
zostaną przekazane. Następnie przekazał informacje radnej T. Senderowskiej, że dokumenty,
o które radna prosiła zostały jej wysłane na maila.

Radna H. Koper powiedziała, że sesje powinny się rozpoczynać o godzinie 16:00 a jeżeli jest
dużo tematów to można organizować dwie sesje w miesiącu.

Radny  S.  Ostrzyżek  poruszył  temat  skrzyżowania  ul.  Pruszkowskiej  z  al.  Krakowską.
Zaproponował  aby  jak  najszybciej  złożyć  wniosek  do  powiatu  o  przebudowę  tego
skrzyżowania  aby  umożliwić  sprawny  wyjazd  i  wyjazd  z  ul.  Pruszkowskiej.  Następnie
poruszył  temat  zmiany  lokalizacji  przystanków  autobusowych  linii  R1  i  R2  na  ul.
Pruszkowskiej.  Ponadto  zasugerował,  jeżeli  jeszcze  zmiany  nie  zostały  wprowadzone  to
warto zrobić przystanek na ul. Sportowej przy CKR w obie strony dla linii  R2 i R1, aby
mieszkańcy  południowej  części  gminy,  korzystający  z  tych  linii,  mieli  lepszą  możliwość
przesiadki do innych linii autobusowych jadących w kierunku Janek, Sękocina, Falent.

Radna B. Sulima-Markowska przypomniała o zaplanowaniu rozmowy na temat przekazania
przez powiat, al. Krakowskiej i innych ulic powiatowych, Gminie Raszyn.

Kierownik  Z.  Tokarz  wyraził  swoje  negatywne  zdanie  na  temat  późniejszych  godzin
rozpoczęcia sesji. Zaapelował o szacunek dla pracowników urzędu.



19. Komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy.

Poinformował,  że następna sesja  rozpocznie  się o  godzinie  16:00 ale  jeżeli  będzie  trwała
długo to powróci do sesji o godzinie 14:00. Następnie poinformował,  że trwają prace nad
systemem, który umożliwi zgłaszanie  uwag przez mieszkańców i sołtysów gdyż podczas
pandemii jest to utrudnione. Na koniec wspomniał, że następna sesja odbędzie się 25 marca o
godzinie 16:00.
Przewodniczący w drodze wyjątku wyraził jeszcze zgodę na krótką dyskusję. 
Sołtys  Janek  J.  Rzepka  podziękował  za  odśnieżenie  parkingu  przed  cmentarzem oraz  za
postawienie  lustra  na  ul.  Wspólnej  w  Jankach.  Następnie  poruszył  temat  postawienia
pamiątkowego  kamienia  na  Reducie  Raszyńskiej  ponieważ  jest  tam  sam  maszt  a  dzieci
zjeżdżają tam z górki na sankach. Poprosił aby usypać górkę na przykład przy szkole aby
dzieci  miały  gdzie  zjeżdżać  na  sankach.  Wskazał  również,  że  nie  działa  sygnalizacja  w
Dawidach Bankowych. Zapytał Wójta czy w ramach V fazy kanalizacji Gminy Raszyn jest
ujęta ul. Wichrowa w Jankach? 

Wójt  zaznaczył,  że  V  faza  została  zakończona,  tworzony  jest  system  informatyczny.
Wodociągi i sieci kanalizacyjne będą dalej wykowywane. Na kanalizację ul. Wichrowej jest
wykonany projekt jednak trudno powiedzieć kiedy będzie realizacja.

Sołtys  J.  Rzepka  zapytał  czy  Gmina  Raszyn  może  podjąć  jakieś  działania  w  celu
uregulowania stanu prawnego ul. Przelotowej w Jankach. Jest to ulica łącząca al. Krakowską
z trasą Katowicką i jest tam potrzeba zrobienia nawierzchni.

Wójt powiedział, że większa część ulicy należy do jednego właściciela, który chciałby duże
odszkodowanie za udostępnienie gruntu. Można prowadzić procedurę ZRID bo jest to droga
ale na razie droga ta nie będzie robiona gdyż druga strona ulicy nie jest jeszcze zabudowana i
trzeba tam poczynić inwestycje. 

Sołtys J. Rzepka poruszył jeszcze kwestię  mieszkańca ul.  Granicznej,  który jest  zalewany
przez wodę spływającą z wiaduktu.

Wójt  powiedział,  że  podejmowana była interwencja  i  pisał  pisma do GDDKiA jednak ta
odpisała, że nie jest to woda pochodząca z wiaduktu i obwodnicy.

Sołtys  J.  Rzepka  zapytał  czy  chodnik  po  stronie  wschodniej  al.  Krakowskiej  jest
projektowany.

Wójt odpowiedział, że jest tam już zaprojektowany ciąg pieszo-rowerowy.

Radny  A.  Zawistowski  jest  zdania,  że  sesje  powinny  zaczynać  się  w  popołudniowych
godzinach gdyż nie każdy może zwolnić się z pracy i uczestniczyć w sesji. Następnie wyraził
zniesmaczenie wypowiedzią Z. Tokarza. 

Radny A. Górecki zapytał dlaczego jeszcze nie zostało postawione lustro na skrzyżowaniu ul.
Małej i Wesołej?

Wójt zapewnił, że sprawdzi sprawę lustra. Potem odniósł się do organizacji pracy podczas
sesji. Zwrócił uwagę, że sesje trwają bardzo długo a pracownicy muszą następnego dnia rano



stawić się na 8:00 w pracy. Poprosił o szacunek i zaznaczył, że sesje nie mogą zakłócać pracy
urzędu .

20. Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady.

 

Przewodniczący
Rada Gminy Raszyn

 

Przygotował(a): Olga Kazubek
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